

The Managing Editors

Article

Editorial

Intervention. European Journal of Economics and Economic Policies

Provided in Cooperation with:

Edward Elgar Publishing

Suggested Citation: The Managing Editors (2010) : Editorial, Intervention. European Journal of Economics and Economic Policies, ISSN 2195-3376, Metropolis-Verlag, Marburg, Vol. 07, Iss. 2, pp. 229-230,
<https://doi.org/10.4337/ejeep.2010.02.00>

This Version is available at:

<https://hdl.handle.net/10419/277184>

Standard-Nutzungsbedingungen:

Die Dokumente auf EconStor dürfen zu eigenen wissenschaftlichen Zwecken und zum Privatgebrauch gespeichert und kopiert werden.

Sie dürfen die Dokumente nicht für öffentliche oder kommerzielle Zwecke vervielfältigen, öffentlich ausstellen, öffentlich zugänglich machen, vertreiben oder anderweitig nutzen.

Sofern die Verfasser die Dokumente unter Open-Content-Lizenzen (insbesondere CC-Lizenzen) zur Verfügung gestellt haben sollten, gelten abweichend von diesen Nutzungsbedingungen die in der dort genannten Lizenz gewährten Nutzungsrechte.

Terms of use:

Documents in EconStor may be saved and copied for your personal and scholarly purposes.

You are not to copy documents for public or commercial purposes, to exhibit the documents publicly, to make them publicly available on the internet, or to distribute or otherwise use the documents in public.

If the documents have been made available under an Open Content Licence (especially Creative Commons Licences), you may exercise further usage rights as specified in the indicated licence.



<https://creativecommons.org/licenses/by/4.0/>

INTERVENTION

European Journal of Economics
and Economic Policies

Vol. 7 (2010), Number 2 | Jg. 7 (2010), Heft 2

Editorial	229
-----------------	-----

Forum

Interview with Philip Arestis	231
-------------------------------------	-----

John Grahil:

Obituary for Jörg Huffschmid	236
------------------------------------	-----

Elisabetta De Antoni:

Different sources of capitalism's instability: Finance in Minsky and money in <i>The General Theory</i>	241
--	-----

Luiz Fernando de Paula, Fernando Ferrari Filho:

The spread of Keynesianism in Brazil: The origins and experience of the Brazilian Keynesian Association	248
--	-----

Special Forum on »Macroeconomic Theory and Macroeconomic Pedagogy«

Claudio Sardoni:

The New Consensus in macroeconomics and non-mainstream approaches	255
--	-----

Sebastian Dullien:

<i>Macroeconomic Theory and Macroeconomic Pedagogy</i> – A review of the book edited by Giuseppe Fontana and Mark Setterfield	266
--	-----

Giuseppe Fontana, Mark Setterfield:

<i>Macroeconomic Theory and Macroeconomic Pedagogy</i> : A response to some criticisms	271
---	-----

Articles | Artikel**Special Issue on »The global financial crisis – Analysis and policy options«**

Editorial to the Special Issue	279
Malcolm Sawyer: Crises and paradigms in macroeconomics	283
Anna M. Carabelli, Mario A. Cedrini: Global imbalances, monetary disorder, and shrinking policy space: Keynes's legacy for our troubled world	303
Jörg Bibow: Global imbalances, the US dollar, and how the crisis at the core of global finance spread to »self-insuring« emerging market economies	325
Ingo Barens, Peter Flaschel, Florian Hartmann, Andreas Röthig: Kaldorian boom-bust cycles in the housing market	361
Yeva Nersisyan, L. Randall Wray: The global financial crisis and the shift to shadow banking	377
Thomas I. Palley: The economies of deleveraging: The aftermath of financialization	401
Book Reviews Rezensionen	
Joachim Becker et al.: Heterodoxe Ökonomie (Klara Zwickl)	415
Herbert Schui: Gerechte Verteilung wagen. Mit Demokratie gegen Wirtschaftsliberalismus (Markus Marterbauer)	417
Bo Sandelin, Hans-Michael Trautwein, Richard Wundrak: A Short History of Economic Thought (Eckhard Hein)	418
Referees Gutachter innen 2007 – 2010	421

Editorial

Normally book reviews are placed in the respective section in INTERVENTION. This issue is, with good reason, an exception to the rule. The collective volume »Macroeconomic Theory and Macroeconomic Pedagogy«, edited by Giuseppe Fontana and Mark Setterfield, attracted such interest that we decided to reserve far more than the usual room for discussion by dealing with it in the form of a Special Forum. In the book, several authors are preoccupied with current developments in macroeconomic theory, especially the models of the New Consensus, criticise and develop these models further, at a level that makes them accessible for students. Two detailed reviews of the book are followed by a reply from the editors of the volume.

Although the prospects for most economies are brightening up, the effects of the financial and economic crisis are still noticeable. Without structural changes in the constitution of the financial markets and without a new orientation of economic policies a relapse into crises remains possible. The contribution to the forum by Elisabetta De Antoni as well as the six articles of the Special Issue offer analyses of the crisis and ask for policy options.

Unfortunately, with this issue one of our managing editors, Bernd Berghuber, has left the journal for the Philippines due to occupational obligations which makes it impossible for him to participate in the journal any longer. We would like to thank him for his outstanding engagement in the last years and wish him all the best. Fortunately, we have engaged two new excellent colleagues as managing editors, Till van Treeck and Stefan Ederer. Till van Treeck already had a significant share in the current Special Issue on »The global financial crisis – Analysis and policy options« as a co-editor.

Editorial

Normalerweise finden Buchbesprechungen im dritten Teil der INTERVENTION – »Book Reviews | Rezensionen« – ihren Platz. Dieses Heft bildet aus gutem Grund eine Ausnahme. Der von Giuseppe Fontana und Mark Setterfield vorgelegte Sammelband »Macroeconomic Theory and Macroeconomic Pedagogy« ist auf so großes Interesse gestoßen, dass wir uns entschlossen haben, ihn in einem eigenen Schwerpunkt des Forums ausführlicher als sonst üblich zu behandeln. Im Buch werden von verschiedenen Autoren auf einem für Studierende zugänglichen Niveau aktuelle Entwicklungen in der makroökonomischen Theorie, insbesondere die Modelle des Neuen Konsenses, aufgenommen, kritisiert und weiterentwickelt. Auf zwei ausführliche Besprechungen des Buches reagieren die Herausgeber im Forumsschwerpunkt mit einer Replik.

Auch wenn sich in den meisten Ländern die konjunkturellen Aussichten wieder etwas aufgehellt haben, ist die aktuelle Finanz- und Wirtschaftskrise noch lange nicht überwunden. Ohne strukturelle Änderungen an der Konstitution der Finanzmärkte und an der Ausrichtung der Wirtschaftspolitik kann es immer wieder zu einer vergleichbaren Krisensituation kommen. Der Forumsbeitrag von Elisabetta De Antoni sowie der Artikelschwerpunkt mit sechs Aufsätzen liefern Analysen zur Krise und fragen nach nötigen Reformschritten.

Mit dem vorliegenden Heft verlässt uns bedauerlicherweise unser Redaktionsmitglied Bernd Berghuber aufgrund neuer beruflicher Verpflichtungen und siedelt auf die Philippinen über, was eine weitere Mitarbeit in der Redaktion leider verhindert. Für seine engagierte Mitarbeit in den letzten Jahren möchten wir uns sehr herzlich bei ihm bedanken und

We would also like to thank our referees who, with their willingness to review articles, are essential in assuring the quality of INTERVENTION. Interested readers will find an overview listing the colleagues acting as referees within the last three years at the end of this issue.

The Managing Editors

wünschen ihm alles Gute. Glücklicherweise ist es gelungen, mit Till van Treeck und Stefan Ederer zwei neue, kompetente Kollegen für die Redaktion zu gewinnen. Am aktuellen Schwerpunkt des Artikelteils mit dem Titel »The global financial crisis – Analysis and policy options« hatte Till van Treeck bereits maßgeblichen Anteil.

Bedanken möchten wir uns auch wieder bei unseren Gutachter|inne|n, die mit ihrer Bereitschaft, Artikel zu sichten und einzuschätzen, essentiell für die Qualitätssicherung der Zeitschrift sind. Interessierte Leser|innen finden am Ende des Heftes eine Übersicht aller in den drei letzten Jahren für INTERVENTION tätigen Gutachter|innen.

Die Redaktion